
Vänsterpartiet Västra Götalandsregionen 

   

 

 

Enkel fråga till Hälso- och sjukvårdsutskottets ordförande Jonas 

Andersson (fp) 

Fråga med anledning av Riksrevisionens rapport 

om vårdvalet för primärvård 
Med anledning av den rapport som Riksrevisionen skrivit om vårdvalet inom primärvården 
vill jag ställa en fråga till Hälso- och sjukvårdsutskottets ordförande Jonas Andersson.  

Västra Götalandsregionen är ett av två landsting som Riksrevisionen låtit granska extra noga i 
rapporten. Tillsammans med forskare har de granskat vårddata för Västra Götalandsregionen 
och Skåne. Deras slutsats sammanfattas elegant i ett diagram som inte är rolig läsning. 
Sjukare patienter gör färre besök efter införandet, medan friskare patienter gör fler. Samma 
resultat gäller för Skåne, men Västra Götalandsregionen utmärker sig som mest extremt.  

Riksrevisionen skriver att själva införandet av vårdvalsreformen skapat en målkonflikt. 
Reformens syfte är ju att primärvården ska styras av patienternas efterfrågan, och detta bygger 
på en motsatt logik till de etiska principer som ska styra vårdens prioriteringar till de som har 
störst behov och besvär.  

Jag avslutar med att citera Riksrevisorn Jan Landahl:  

- Det är allvarligt att prioriteringarna inom primärvården idag i större utsträckning görs 
efter patienternas efterfrågan och inte efter vem som är i störst behov av vård. Detta är 
inte i enlighet med de etiska principer som ska styra vården. 

Med hänvisning till ovanstående vill jag fråga Jonas Andersson (fp): 

1) Avser du att vidta några särskilda åtgärder till följd av de resultat som framkommit om 
hur vårdvalssystemet i Västra Götalandsregionen leder till en mer ojämlik vård?  

 

 
 
Trollhättan, 24 november 2014 
 
 
 
Eva Olofsson, Vänsterpartiet 


